
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ

Από το πρακτικό της 8ης/2020 ΤΑΚΤΙΚΗΣ ΚΕΚΛΕΙΣΜΕΝΩΝ ΤΩΝ ΘΥΡΩΝ 
Συνεδρίασης της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής Δήμου Λεβαδέων

Αριθμός απόφασης 21 

Εισήγηση στο Δημοτικό Συμβούλιο επί  της Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (Μ.Π.Ε.)  με θέμα:
“Μελέτη  Περιβαλλοντικών  Επιπτώσεων  (ΜΠΕ)  Αιολικού  Σταθμού  Παραγωγής  Ηλεκτρικής  Ενέργειας
ισχύος 18 MW της εταιρείας “ΤΕΡΨΙΧΟΡΗ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ Μ.Ι.Κ.Ε.” στις θέσεις << ΜΥΤΙΚΑΣ >> και
<<  ΞΕΡΑΚΙΩΝΑ >>  των  Δήμων  Αλιάρτου  -  Θεσπιέων  και  της  Κοινότητας  Κορώνειας  του  Δήμου
Λεβαδέων”

Στη  Λιβαδειά  σήμερα  την  9η  Οκτωβρίου  2020,  ημέρα  Παρασκευή  και  ώρα  13.30,  στην  αίθουσα

Συνεδριάσεων του  Δημοτικού  Συμβουλίου  (Παλιό  Δημαρχείο)  –  Πλατεία  Εθνικής  Αντίστασης  -  συνεδρίασε

ΚΕΚΛΕΙΣΜΕΝΩΝ ΤΩΝ ΘΥΡΩΝ η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής, μετά την με  αριθμ. πρωτ.:  19759/5-10-2020

πρόσκληση του Προέδρου της και Δημάρχου Λεβαδέων κ. Ιωάννη Δ. Ταγκαλέγκα, βάσει των διατάξεων: 

1) του άρθρου 77 του Ν. 4555/2018, όπως τροποποιήθηκε από το άρθρο 184 του Ν. 4635/2019,

2) του άρθρου 10 της από 11/3/2020 Πράξης Νομοθετικού Περιεχομένου (ΦΕΚ 55/Α/11-3-2020) “Κατεπείγοντα

μέτρα  αντιμετώπισης  των αρνητικών συνεπειών  της  εμφάνισης  του  κορωνοϊού  COVID-19  και  της  ανάγκης

περιορισμού της διάδοσής του”,

3) της με αριθμ. πρωτ.: 18318/13-3-2020 (ΑΔΑ 9ΛΠΧ45ΜΤΛ6-1ΑΕ) εγκυκλίου του Υπουργείου Εσωτερικών

“Σύγκληση συλλογικών οργάνων των δήμων, των περιφερειών και των εποπτευόμενων νομικών τους προσώπων,

κατά το διάστημα λήψης των μέτρων αποφυγής διάδοσης του κορωνοϊού COVID-19,

4) της 40/20930/31-3-2020 (ΑΔΑ: 6ΩΠΥ46ΜΤΛ6-50Ψ) εγκυκλίου του Υπουργείου Εσωτερικών “Ενημέρωση

για  την  εφαρμογή  του  κανονιστικού  πλαισίου  αντιμετώπισης  του  κορονωϊού  COVID-19,  αναφορικά  με  την

οργάνωση και λειτουργία των δήμων”.

Ο Πρόεδρος της ΕΠΟΙΖΩ κ. Ιωάννης Δ. Ταγκαλέγκας – Δήμαρχος Λεβαδέων - κήρυξε την έναρξη της

συνεδρίασης, αφού διαπιστώθηκε ότι υπάρχει η νόμιμη απαρτία,  επειδή σε σύνολο 9 μελών ήταν παρόντα 7

τακτικά και 1 αναπληρωματικό, δηλαδή:

ΠΑΡΟΝΤΕΣ ΑΠΟΝΤΕΣ

1. Ταγκαλέγκας Δ. Ιωάννης - Πρόεδρος 1. Πλιακοστάμος Κων/νος - Αντιπρόεδρος

2. Νταντούμη Ιωάννα 2. Τζουβάρας Νικόλαος

3. Αποστόλου Ιωάννης

4. Γιαννακόπουλος Βρασίδας

5. Τσεσμετζής Εμμανουήλ                                               οι οποίοι δεν παρέστησαν αν και κλήθηκαν νόμιμα

6. Τόλιας Δημήτριος

7. Αρκουμάνης Πέτρος

8. Κατής Χαράλαμπος (αναπληρωματικό μέλος)



Τα πρακτικά της συνεδρίασης τηρήθηκαν από την υπάλληλο Παναγιώτα Τσάντα που έχει  ορισθεί με

σχετική απόφαση Δημάρχου.

Ο Πρόεδρος της ΕΠΟΙΖΩ εισηγούμενος  το μοναδικό θέμα της ημερήσιας  διάταξης έθεσε υπόψη των

μελών το  με  αριθμ.  πρωτ.:  19618/1-10-2020  έγγραφο  της  Διεύθυνσης  Περιβάλλοντος,  Καθαριότητας  και

Πρασίνου, το οποίο έχει ως εξής: 

Σας ενημερώνουμε ότι με τον αριθμό 181927/435/ 09-09-2020 (εισερχόμενο στο Δήμο Λεβαδέων με αριθμ.

πρωτ.  17825/09-09-2020),  δημοσιοποιήθηκε η Μ.Π.Ε με θέμα «Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ)

Αιολικού Σταθμού Παραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας συνολικής ισχύος 18.0 MW της εταιρείας “ΤΕΡΨΙΧΟΡΗ

ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ  Μ.Ι.Κ.Ε..”  στις  θέσεις  «ΜΥΤΙΚΑΣ»  &  «ΞΕΡΑΚΙΩΝΑ»  των  Δήμων  Αλιάρτου  -  Θεσπιέων  &

Λεβαδέων στο ν. Βοιωτίας».

Διοικητικά το σύνολο του έργου βρίσκεται στην Κοινότητα Κορώνειας.

Η μελέτη  αφορά  στην  έκδοση  Περιβαλλοντικών  όρων  για  την  εγκατάσταση  και  λειτουργία  Αιολικού  Σταθμού

Παραγωγής  Ηλεκτρικής  Ενέργειας  συνολικής  ισχύος  18,0  MW  της  εταιρείας  “ΤΕΡΨΙΧΟΡΗ  ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ

Μ.Ι.Κ.Ε..”  στις  θέσεις  «ΜΥΤΙΚΑΣ»  &  «ΞΕΡΑΚΙΩΝΑ»  των  Δήμων  Αλιάρτου  -  Θεσπιέων  &  της  κοινότητας

Κορώνειας του Δήμου Λεβαδέων.

Η ΜΠΕ σε  ηλεκτρονική  μορφή βρίσκεται  αναρτημένη  στο  Ηλεκτρονικό  Περιβαλλοντικό  Μητρώο (ΗΠΜ)  του

Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας (ΥΠΕΝ) και στην ιστοσελίδα www.eprm.ypen.gr

Σύμφωνα με τις παραγράφους 1 και 1Βiii του άρθρου 73 του Ν. 3852/2010 η επιτροπή ποιότητας ζωής ως

αποφασιστικό και εισηγητικό όργανο άσκησης των σχετικών με την προστασία του περιβάλλοντος αρμοδιοτήτων

του Δήμου, εισηγείται  στο δημοτικό συμβούλιο τη λήψη αποφάσεων για θέματα προστασίας του περιβάλλοντος. 

Σας  αποστέλλουμε  την  περιληπτική έκθεση επί  της  Μ.Π.Ε της  Δ/νσης  Περιβάλλοντος   καθώς και  την

σχετική γνωμοδότηση της κοινότητας Κορώνειας.

Παρακαλούμε  όπως  άμεσα  προβείτε  στις  σχετικές  ενέργειες  που  αφορούν  στην  λήψη  της  σχετικής

γνωμοδοτικής απόφασης και την αποστολή της στην Δ/νσή μας.

Ευχαριστούμε για την συνεργασία σας και είμαστε στην διάθεση σας για οτιδήποτε σχετικό.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο κ. Τόλιας, ο οποίος είπε ότι είναι ένα αρκετά μεγάλο έργο, αφορά τις ίδιες

ανεμογεννήτριες  στα 3,6 MW η μία,  άρα 150 μέτρα ύψος, δηλαδή είναι μεγάλες κατασκευές.  Η άποψη του

συνδυασμού και η δική τους είναι υπέρ των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) , αλλά χωροθετημένα. Αυτή

τη στιγμή η περιοχή είναι πάρα πολύ φορτισμένη από ανεμογεννήτριες. Σχολίασε τη γνωμοδότηση του τοπικού

Συμβουλίου Κορώνειας λέγοντας ότι  στα 3 από τα 5 μέλη που συμμετείχαν στη συνεδρίαση είναι 2/1 γιατί

υπάρχει μία αρνητική ψήφος, άρα υπάρχει μία διαφωνία ενδεχομένως στην περιοχή. Στη συνέχεια ανέφερε την

ομόφωνη αρνητική  απόφαση του  Δημοτικού  Συμβουλίου  Αλιάρτου  –  Θεσπιέων λέγοντας  ότι  δεν  συμφωνεί

καθόλου  με  το  έργο.  Είπε  ότι  πρέπει  να  σεβόμαστε  τουλάχιστον  και  τους  γείτονες  μας  και  τελειώνοντας

ενημέρωσε ότι θα ψηφίσει αρνητικά.

Κατόπιν το λόγο πήρε ο κ. Αρκουμάνης και είπε ότι πρόκειται για ένα μεγάλο έργο, 5 ανεμογεννητριών,

ψηλών και μεγάλων. Άπτεται στην δικαιοδοσία δύο δήμων, του Δήμου Αλιάρτου - Θεσπιέων και του Δήμου



Λεβαδέων και  είναι  κοντά στο  Σωληνάρι  και  στην Κορώνεια.  Υπάρχει  αρνητική εισήγηση από το Δήμαρχο

Αλιάρτου  –  Θεσπιέων  για  το  συγκεκριμένο  θέμα,  η  οποία  αναφέρει  ότι  ψηφίζουν  αρνητικά  για  τη  θέση

<<ΞΕΡΑΚΙΩΝΑ>>, αν και αφορά και άλλες τοποθεσίες. Ανέφερε και ο κ. Αρκουμάνης την αναλογία 2/1 στην

ψηφοφορία του Συμβουλίου της Κοινότητας Κορώνειας και μετά αναφέρθηκε στο νομοσχέδιο που πρόκειται να

ψηφιστεί σχετικά με τα ανταποδοτικά των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) και την απόδοσή τους στους

Δήμους και  όχι  στις  Κοινότητες.  Άρα,  είπε,  πρέπει  οι  Κοινότητες όταν γνωμοδοτούν να το γνωρίζουν,  γιατί

νομίζει ότι κανείς δεν θέλει να χαλάσει τοπίο του χωριού του, αλλά βάζοντας κάποια άλλη λογική οικονομίστικη

μπορεί να μπει και στη λογική ότι κάτι θα πάρει και για το χωριό. Συνέχισε λέγοντας ότι αυτό πλέον δεν ισχύει

και  πρέπει  να είναι  πεντακάθαρο για  τις  τοπικές  κοινωνίες.  Είπε,  επίσης,  πως  το  ρεύμα  από τις  ΑΠΕ είναι

πανάκριβο και το πληρώνει ο ελληνικός λαός, πως ό,τι πουλιέται από τις ΑΠΕ είναι πάρα πολύ ακριβό και φυσικά

το ρεύμα το πληρώνει ο κόσμος. Δύο στοιχεία για τις ανεμογεννήτριες είναι  ότι με την άπνοια κυρίως στον

καύσωνα –  γιατί  αν  είχε  αέρα  θα γύριζαν  -  ή  επί  υψηλού  ανέμου  δεν  δουλεύουν.  Δηλαδή  όταν  χρειάζεται

ουσιαστικά λειτουργούν,  όταν λειτουργούν και οι άλλοι σταθμοί που δίνουν ρεύμα. Δεν δίνουν τότε που τις

χρειάζεται  ο  κόσμος  περισσότερο.  Στον  καύσωνα  που  δυνητικά  χρειάζεται  ρεύμα  δεν  υπάρχει  από  τις

ανεμογεννήτριες. Το τοπίο έχει ήδη αλλάξει. Συνεχίζοντας είπε ότι πηγαίνοντας για Αθήνα είτε από τον Ορχομενό

είτε από τον δίπλα δρόμο και προς το Παύλο παρατηρεί  κάποιος το βουνό και είναι  τραγικό. Το τοπίο έχει

αλλοιωθεί πλήρως στην περιοχή μας. Δεν μπορεί χωρίς καμιά χωροθέτηση, χωρίς κανένα σχεδιασμό πραγματικά

να επεκτείνονται και να γίνονται αυτά τα έργα. Η απόφαση του Δήμου Αλιάρτου βάζει ένα θέμα και στον δικό

μας Δήμο, αν θα πρέπει να μπούμε στη διαδικασία έγκρισης αυτών των ανεμογεννητριών. Ο Δήμος είναι σαφής,

έχει πάρει σαφή θέση, ολόκληρος ο Δήμος είναι αντίθετος στην εγκατάσταση και πρέπει να ακούσουν την άποψη

όλων των κοινωνιών που έχουν άποψη για το συγκεκριμένο θέμα. 

Μετά τον λόγο πήρε ο κ. Κατής και είπε ότι από την στιγμή που η απόφαση της Κορώνειας δεν είναι

ομόφωνη και η απόφαση του Δήμου Αλιάρτου είναι αρνητική θα ψηφίσει λευκό.

Στη συνέχεια  ο Πρόεδρος της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής και Δήμαρχος Λεβαδέων κ. Ιωάννης Δ.

Ταγκαλέγκας είπε ότι έχει δεσμευτεί εδώ και 1 χρόνο που είναι δήμαρχος χωρίς προϋποθέσεις ότι θα ακολουθεί

τις αποφάσεις της τοπικής κοινωνίας. Ο Δήμος Αλιάρτου είναι όμορος δήμος, αλλά η συγκεκριμένη γνωμοδότηση

αφορά στα όρια του Δήμου Λεβαδέων. Από τη στιγμή που η Κοινότητα γνωμοδότησε θετικά έστω και 2/1, αυτή

είναι η άποψη της τοπικής κοινωνίας, αυτή εκφράζεται δια του τοπικού συμβουλίου επομένως και ο ίδιος θα είναι

θετικός  τουλάχιστον  στο  επίπεδο  της  Επιτροπής  Ποιότητας  Ζωής.  Το θέμα  θα  συζητηθεί  και  στο  Δημοτικό

Συμβούλιο και θα πάρουν απόφαση που προφανώς μπορεί να είναι αρνητική, ωστόσο παραμένει στην δέσμευσή

του ότι θα ακολουθήσει τις τοπικές κοινωνίες όπως ακριβώς έκανε και με τις ανεμογεννήτριες και στη Μεγάλη

Λούτσα,  όπως  θα κάνει  και  τα  επόμενα  3  χρόνια.  Άρα εισηγείται  θετικά  πάντα  στο  πλαίσιο  της  απόφασης

γνωμοδότησης της Κοινότητας. Συνεχίζοντας είπε ότι ανεξάρτητα αν αυτά τα χρήματα περνάνε στους Δήμους, θα

καταναλώνονται στις τοπικές κοινότητες. Αυτό είναι μια δέσμευση δική του προς το Δημοτικό Συμβούλιο και τις

τοπικές  κοινότητες.  Αυτοί  έχουν  όλη  την  ρύπανση  οπτική  ή  ηχορύπανση,  άρα  αυτοί  δικαιούνται  και  την

ανταπόδοση. Ωστόσο το γράμμα του νόμου θέλει να βάλει ένα standar ότι περνάνε στον Δήμο και αποδίδονται

στις Κοινότητες.



Ο κ. Αρκουμάνης παίρνοντας και πάλι το λόγο αναφέρθηκε στη δέσμευση του Προέδρου της ΕΠΟΙΖΩ

περί απόδοσης των χρημάτων των ΑΠΕ στις τοπικές κοινότητες. Και είπε ότι δυνητικά αυτό που θα ψηφιστεί δεν

απαντά στο ερώτημα, δηλαδή όταν ψηφιστεί και περάσουν τα χρήματα στους Δήμους. Σήμερα είπε είναι ο κ.

Ταγκαλέγκας Δήμαρχος αύριο κάποιος άλλος. Η δέσμευση αυτή δεν μπορεί να ισχύει για τον επόμενο Δήμαρχο

φυσικά.  Και  είναι  πολύ  σημαντικό  να  γνωρίζουν  οι  τοπικές  κοινότητες  ότι  η  νομοθεσία  είναι  αυτή.  Το  ότι

δεσμεύεται ο σημερινός Δήμαρχος καλά κάνει και το ξεκαθαρίζει αλλά ο επόμενος Δήμαρχος δεν θα δεσμεύεται.

Άρα το νομικό πλαίσιο υπάρχει, ο κ. Ταγκαλέγκας θα είναι Δήμαρχος για 4 χρόνια και οι ανεμογεννήτριες για 25

χρόνια. Άρα δεσμεύσεις προς τις τοπικές κοινωνίες σαν Δήμος δεν μπορούν να πάρουν, ότι εκείνοι θα δίνουν εκεί

τα χρήματα, διότι το νομικό πλαίσιο δεν το επιτρέπει. Να είναι σαφείς. Κατανοεί τι συζητά ο Δήμαρχος και καλά

κάνει. Και αφού ρυπαίνονται αυτοί οι χώροι και εφόσον αποφασιστεί και εγκατασταθούν καλά κάνει και βάζει εκ

των  προτέρων  αυτή  την  άποψη.  Αλλά  δεν  είναι  άποψη που  μπορεί  να  σταθεί  με  την  έννοια  ότι  δεν  είναι

μακροχρόνια αυτή η λύση.

Ακολούθως το λόγο πήρε ο Πρόεδρος της ΕΠΟΙΖΩ κ. Ιωάννης Δ. Ταγκαλέγκας και διευκρίνισε ότι

μίλησε για τα 3 χρόνια που θα είναι Δήμαρχος. Τα χρόνια που του αναλογούν είναι μια δέσμευση την οποία έχει

μεταδώσει και στις κοινότητες. Όσο θα είναι αυτή η δημοτική αρχή και Δήμαρχος ο ίδιος αυτά τα χρήματα θα

πηγαίνουν για τους σκοπούς των χωριών, γιατί άλλωστε δεν μπορεί ο Δήμος οικονομικά να βοηθήσει τόσο έντονα

τα χωριά. Αν δουν την άσκηση της Αγίας Άννας ποτέ δεν θα είχε ο Δήμος τόσα χρήματα για να κάνει αναπλάσεις

πλατειών ή γήπεδα. Η δέσμευση αφορά τον ίδιο χωρίς να δεσμεύσει επόμενο η μεθεπόμενο Δήμαρχο για την

25/ετία, αλλά σήμερα είναι εκείνοι Δημοτικό Συμβούλιο.

Η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής αφού έλαβε υπόψη:

1.  το με  αριθμ.  πρωτ.:  19618/1-10-2020 έγγραφο της Διεύθυνσης  Περιβάλλοντος,  Καθαριότητας και

Πρασίνου,

2. την 11/2020 απόφαση του συμβουλίου της Κοινότητας Κορώνειας

3. τις διατάξεις του άρθρου 73 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ, ΦΕΚ 87/Α/2010)

4. τις διατάξεις του άρθρου 75 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ, ΦΕΚ 87/Α/2010) όπως

αντικαταστάθηκε με το άρθρο 77 του Ν. 4555/2018, (Πρόγραμμα ΚΛΕΙΣΘΕΝΗΣ, ΦΕΚ 133/Α/2018), το οποίο

τροποποιήθηκε με το άρθρο 2 του Ν. 4623/2019 (ΦΕΚ 134/Α/2019)

5. το άρθρο 10 της από 11/3/2020 Πράξης Νομοθετικού Περιεχομένου (ΦΕΚ 55/Α/2020)

6. την 18318/13-3-2020 (ΑΔΑ: 9ΛΠΧ46ΜΤΛ6-1ΑΕ) εγκύκλιο του Υπουργείου Εσωτερικών

και μετά την προαναφερθείσα συζήτηση, η οποία αναφέρεται και στα πρακτικά

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Γνωμοδοτεί ΘΕΤΙΚΑ επί  της  Μελέτης  Περιβαλλοντικών  Επιπτώσεων  με  θέμα:  “Μελέτη

Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ) Αιολικού Σταθμού Παραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας ισχύος 18 MW της

εταιρείας “ΤΕΡΨΙΧΟΡΗ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ Μ.Ι.Κ.Ε.” στις θέσεις << ΜΥΤΙΚΑΣ >> και << ΞΕΡΑΚΙΩΝΑ >> των



Δήμων Αλιάρτου - Θεσπιέων και της Κοινότητας Κορώνειας του Δήμου Λεβαδέων”

ΚΑΤΑ ψήφισαν οι κ. κ. Δημήτριος Τόλιας και Πέτρος Αρκουμάνης.

ΛΕΥΚΟ ψήφισε ο κ. Χαράλαμπος Κατής

Η παρούσα απόφαση πήρε αριθμό 21/2020

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής

Ιωάννης Δ. Ταγκαλέγκας

Τα Μέλη

Νταντούμη Ιωάννα

Αποστόλου Ιωάννης

Γιαννακόπουλος Βρασίδας

Τσεσμετζής Εμμανουήλ

Τόλιας Δημήτριος

Αρκουμάνης Πέτρος

Κατής Χαράλαμπος (αναπληρωματικό μέλος)

ΠΙΣΤΟ ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

ΛΙΒΑΔΕΙΑ 12/10/2020

       Ο Πρόεδρος

Ιωάννης Δ. Ταγκαλέγκας

ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΛΕΒΑΔΕΩΝ


